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- Szukasz sposobu na 
zwiększenie widoczności 
swojej marki i dotarcie do 
szerszego grona klientów? 
FRWconnect to nie tylko plat-
forma - to idea, która otwie-
ra nowe horyzonty przed 
przedsiębiorcami - mówi 
Robert Jagła, prezes Fundu-
szu Regionu Wałbrzyskiego, 
który wyjaśnia jak FRWcon-
nect zmienia sposób prowa-
dzenia biznesu i dlaczego 
warto dołączyć do tej dyna-
micznie rozwijającej się spo-
łeczności. Przedstawia także 
zalety funkcjonalności tej 
bezpłatnej platformy, które 
sprawiają, że jest to niezbęd-
ne narzędzie dla każdego 
przedsiębiorcy w Polsce.

Skąd pomysł na stworzenie 
bezpłatnej platformy dla 
przedsiębiorców FRWcon-
nect?
Robert Jagła: – Inspiracją do 
stworzenia FRWconnect jest 
głębokie zaangażowanie Fun-
duszu Regionu Wałbrzyskiego 
w rozwój biznesu, nie tylko 
regionalnego. Zawsze działa-
my z myślą o rozwoju przed-
siębiorców, oferując im nasze 
usługi bezpłatnie i z pełnym za-
angażowaniem. Świadomość 
potrzeby stworzenia silnej 
społeczności biznesowej oraz 

FRWconnect – siła społeczności biznesowej
ułatwienia przedsiębiorcom 
dotarcia do klientów była mo-
tywacją do stworzenia FRW-
connect - innowacyjnej platfor-
my, która umożliwia skuteczne 
promowanie produktów i 
usług oraz nawiązywanie kon-
taktów biznesowych całym 
kraju. Dążymy do zapewnie-
nia przedsiębiorcom nie tylko 
narzędzi, ale także wsparcia i 
inspiracji potrzebnych do osią-
gnięcia sukcesu na rynku.

Jakie korzyści niesie ze sobą 
ta innowacyjna platforma 
FRWconnect?
 – Jest narzędziem stawiającym 
przed polskimi �rmami wiele 
korzyści i możliwości. Jedną z 
głównych zalet jest zwiększe-
nie widoczności marki oraz 
dotarcia do szerszego grona 
klientów. Dzięki FRWconnect 
przedsiębiorcy mogą promo-
wać swoje produkty i usługi w 
sposób efektywny i skuteczny, 
co pozwala na szybszy rozwój 
biznesu oraz zwiększenie jego 
rentowności. Ponadto, platfor-
ma umożliwia nawiązywanie 
cennych kontaktów bizneso-
wych oraz współpracę z inny-
mi przedsiębiorcami, co może 
przynieść dodatkowe korzyści 
w postaci nowych możliwości 
handlowych czy partnerskich. 
A dzięki systemowi ocen i opi-

nii, platforma budu-
je zaufanie i reputa-
cję przedsiębiorców 
w społeczności biz-
nesowej, co jest 
kluczowe dla długo-
trwałego sukcesu.

Jakie są główne 
f u n k c j o n a l n o ś c i 
FRWconnect?
– Na platformie 
FRWconnect przed-
siębiorcy mogą do-
dawać oferty swoich 
produktów i usług, 
nawiązywać kon-
takty biznesowe, 
śledzić i reagować 
na zapytania klien-
tów oraz korzystać z 
systemu ocen i opinii. Przedsię-
biorcy uczestniczą online w ak-
tywnym życiu biznesowym, co 
przekłada się na wzrost sprze-
daży i rozwój ich działalności.

Jak można dołączyć do spo-
łeczności FRWconnect?
–  Wystarczy wykonać kilka pro-
stych kroków. Przede wszyst-
kim trzeba odwiedzić stronę 
internetową platformy www.
frwconnect.pl i znaleźć opcję 
rejestracji. Następnie należy wy-
pełnić formularz rejestracyjny, 
podając podstawowe informa-
cje o swojej �rmie oraz dane 

kontaktowe. Po zarejestrowa-
niu się, należy potwierdzić swo-
je konto poprzez link aktywa-
cyjny wysłany na podany adres 
e-mail. Kolejnym krokiem jest 
skon�gurowanie pro�lu bizne-
sowego, przez dodanie infor-
macji o produkcie lub usłudze, 
które chce się promować na 
platformie. Po wykonaniu tych 
czynności, �rma może aktyw-
nie uczestniczyć w społeczności 
FRWconnect, dodawać oferty, 
nawiązywać kontakty bizneso-
we i korzystać z innych funkcjo-
nalności platformy.

(LK)

Robert Jagła, prezes zarządu Funduszu 
Regionu Wałbrzyskiego:
Zapraszam przedsiębiorców z całej Polski 
do dołączenia do FRWConnect i bezpłatnego 
korzystania z licznych możliwości, 
które oferuje platforma.
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Ośrodek Kultury i Sztuki zaprasza

Opiekunowie (nie)pamię-
ci to spotkanie tych, którzy 
przywracają szacunek sta-
rym, zaniedbanym cmenta-
rzom na Dolnym Śląsku i w 
innych regionach. Spotkanie 
odbędzie się 17 marca 2024 
r. w godz. 10.00 – 15.00 w Sa-
lonie Herz (V p. OP ENHEIM) 
na PL. Solnym 4 we Wrocła-
wiu.

- Co robią społecznicy, pa-
sjonaci, żeby cmentarze, miej-
sca pochówków sprzed 1945 
roku zostały potraktowane 
godnie, z szacunkiem? Jak 
pracują, z jakimi problemami i 
barierami się borykają, co chcą 
osiągnąć? Te i inne pytania 
będziemy chcieli zadać przy-
gotowując się do nakręcenia 
�lmu dokumentalnego. Nasze-
mu kolejnemu spotkaniu w OP 
ENHEIM we Wrocławiu będą 
towarzyszyć operatorzy kamer. 

Chcemy udokumentować wy-
powiedzi wszystkich osób, któ-
re zajmują się zaniedbanymi 
cmentarzami. A potem w ko-
lejnych miesiącach 2024 roku 
udać się z kamerą do miejsc 
ich działania, żeby udokumen-
tować ich pracę „in situ”. W 
cyklicznych spotkaniach or-
ganizowanych od 2022 roku 
biorą udział polscy i niemiec-
cy liderzy działań w obszarze 
ratowania miejsc pochówków 
oraz konserwatorzy zabytków. 
Uczestnicy mają możliwość 
prezentacji swoich działań lub 
problemów do dyskusji. Zapra-
szamy wszystkich dotychcza-
sowych uczestników spotkań, 
a także tych, którzy jeszcze do 
nas nie dotarli. Zarówno z Pol-
ski, jak i z Niemiec. Zapewnimy 
tłumaczenie symultaniczne. 
Wstęp jest bezpłatny, a zgło-
szenia przyjmowane są mailo-

wo: laboratorium@okis.pl – za-
chęcają organizatorzy.

HARMONOGRAM
10.00 – 11.00 

Spotkanie powitalne, 
rozmowy przy kawie

11.00 – 13.00 Prezentacje 
doświadczeń uczestników

13.00 – 13:30 Przerwa
13:30 – 15.00 Dyskusja 

podsumowująca

Organizatorzy: OP ENHEIM, 
Dolnośląskie Laboratorium 

Kultury, Ośrodek Kultury 
i Sztuki we Wrocławiu (OKiS), 
Niemiecko-Polska Fundacja 
Ochrony Zabytków Kultury, 
Do�nansowano z budżetu 
Samorządu Województwa 

Dolnośląskiego.

R E K L A M A

WÓJT GMINY 
STARE BOGACZOWICE

Stare Bogaczowice 14.03.2024r.

RIG.6721.1.2024

OGŁOSZENIE
WÓJTA GMINY STARE BOGACZOWICE

o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego 
w obrębie wsi Chwaliszów, gmina Stare 

Bogaczowice

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 
2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym (Dz. U. z 2023r., poz. 977 ze zm.) zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Gminy Stare Bogaczowice 
uchwał nr XLII/404/2024 z dnia 29 lutego 2024 r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
położonego w obrębie wsi Chwaliszów, gmina Stare 
Bogaczowice.
Ponadto zawiadamiam o przystąpieniu do przepro-
wadzenia dla przedmiotowego planu, strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko, wymaganej na 
podstawie art. 46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowi-
ska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. 
U. z 2023r. poz. 1094 ze zm.).
Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wy-
mienionego planu miejscowego. Wnioski należy 
składać na obowiązującym FORMULARZU w nieprze-
kraczalnym terminie do dnia 5 kwietnia 2024 r. – z 
podaniem oznaczenia nieruchomości, której wniosek 
dotyczy, a także imienia i nazwiska albo nazwy oraz 
adresu zamieszkania albo siedziby.
FORMULARZ składa się w formie papierowej lub elek-
tronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej 
oraz za pośrednictwem platformy usług administracji 
publicznej ePUAP. 
Formularz jest zamieszczony w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Stare Bogaczowice pod adresem: 
https://bip.starebogaczowice.ug.gov.pl/dokumen-
ty/3897 oraz udostępniony w Referacie Inwestycji, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Mieniem Urzędu 
Gminy Stare Bogaczowice (adres: ul. Główna 132 Sta-
re Bogaczowice).
W przypadku poczty elektronicznej – maile należy kie-
rować na adres: urzad@starebogaczowice.ug.gov.pl.

W zakresie ochrony danych osobowych Wójt Gminy Stare Bogaczowi-
ce informuje, iż ogólna klauzula informacyjna przetwarzania danych 
osobowych dla klientów Urzędu Gminy Stare Bogaczowice dostępna 
jest na stronie internetowej bip.starebogaczowice.ug.gov.pl.

Wójt Gminy Stare Bogaczowice 
Mirosław Lech

Opiekunowie (nie)pamięci Muzyczny 
spektakl w I LO
21 marca 2024 r. o godz. 
17.00 w auli I Liceum Ogól-
nokształcącego z Oddzia-
łami Dwujęzycznymi im. 
Ignacego Paderewskiego 
w Wałbrzychu uczniowie 
tej szkoły zaprezentu-
ją musical pt. „Neurony 
lustrzane, czyli gorączki 
sobotnich nocy”. - „Kie-
dy czytamy lub słuchamy 
opowieści, to nasze mózgi 
aktywują się w taki sposób, 
jakbyśmy przeżywali te sy-
tuacje. Innymi słowy, nasze 
mózgi emulują sytuację, ak-
tywując neurony lustrzane”. 
Przekonamy się o tym, kiedy 
spotkamy w szkolnej auli 
dwóch bohaterów, którzy 
nie lubią zadań domowych, 
za to mają dużą wyobraźnię. 
Zabiorą nas w niezwykły 
świat. Cztery pokolenia - 
cztery kobiety, których losy 
przetną się w szkolnej auli. 
Co byłoby, gdybyśmy mo-
gli na własne oczy zobaczyć 
młodość naszych prababek, 
babek i mam? - będziemy 
mogli przekonać się, oglą-
dając spektakl muzyczny 
pt.”Neurony lustrzane, czyli 
gorączki sobotnich nocy”. 
Dużo śpiewu, tańca i muzyki 
niosącej nas między poko-
leniami. Trochę śmiechu, 
trochę wzruszeń, wątek mi-
łosny (i to nie jeden), dużo 
świateł, dźwięków barw, po 
prostu magia teatru – za-
powiada Beata Urbaniak, 
Wicedyrektorka I LO w Wał-
brzychu.

(BU)

Jarmark 
Wielkanocny 
w Mieroszowie
Burmistrz Mieroszowa An-
drzej Lipiński oraz Miero-
szowskie Centrum Kultu-
ry zapraszają na Jarmark 
Wielkanocny. W programie 
są m.in. występy artystyczne 
i konkurs na babę wielka-
nocną, będą także stoiska z 
rękodziełem i wielkanocny-
mi przysmakami. Tegorocz-
ny jarmark odbędzie się 22 
marca o godz. 15.00 w Sali 
Spotkań im. Włodka Szo-
mańskiego Mieroszowskie-
go Centrum Kultury przy ul. 
Żeromskiego 28. Zgłoszenia 
wystawców przyjmowane 
są pod numerem telefonu 
78 880 12 68 oraz mailowo: 
mck@mck.pl.

(RED)
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Przed nami długo oczekiwana 
wiosna – czas nowych wyzwań, 
rodzących się nadziei na lepsze 
jutro i bezpieczną przyszłość. 
W tym okresie wielu rodziców 
stoi przed trudną decyzją wy-
boru szkoły, która zapewni ich 
dzieciom, wkraczającym w ko-
lejny - po przedszkolu - etap 
edukacyjny, najlepsze warunki 
rozwoju. Jaka szkoła jest w sta-
nie zagwarantować im edukacje 
na miarę XXI wieku? Z całą sta-

nowczością należy stwierdzić, 
że „Eureka – Szkoła z klasą” w 
Wałbrzychu!

Dlaczego właśnie ta placówka 
oświatowa jest godna polecenia?

Ponieważ są w niej małe ze-
społy klasowe umożliwiające in-
dywidualne podejście do dziec-
ka, co sprzyja jego rozwojowi i 
stwarza szansę na eliminowanie, 
czy wyrównywanie braków. W 
Eurece panuje rodzinna, przy-
jazna uczniom atmosfera oraz 

otwartość na nowe trendy oświa-
towe.

Dzieci mają dostęp do nowo-
czesnych pomocy dydaktycz-
nych oraz zajęć rozwijających ich 
kreatywność, takich jak: warsz-
taty kaligrafi czne, kulinarne, czy 
krawieckie. W szkole działa ra-
diowęzeł dający dzieciom możli-
wość sprawdzenia swoich umie-
jętności dziennikarskich. Starsze 
klasy biorą udział w autorskim 
programie – Biznesowa Przygo-

da, przez który kształtują i rozwi-
jają kompetencje matematyczne i 
ekonomiczne.

Nie bez znaczenia jest także 
to, że szkoła zapewnia dostęp do 
specjalistów z zakresu psycho-
traumatologii oraz terapii ręki.

To co jednak najbardziej prze-
konuje do Eureki, to podmiotowe, 
a nie przedmiotowe podejście do 
ucznia. Tutaj każde dziecko jest 
ważne, otoczone opieką, zrozu-
mieniem i wsparciem.

Eureka – szkoła z klasą w Wałbrzychu

Niepubliczna 
Szkoła Podstawowa 

„Eureka – 
Szkoła z Klasą”

ul. Pankiewicza 5
58-300 Wałbrzych

Tel. 602 231 533, 
739 511 971

Rozmowa z Sylwią Dą-
browską, Burmistrzem Bogu-
szowa – Gorc.

Jak podsumuje Pani kończą-
cą się kadencję?
Sylwia Dąbrowska: - Obejmu-
jąc w czerwcu 2021 r. urząd 
Burmistrza Boguszowa - Gorc, 
obiecałam jego mieszkańcom 
powrót do normalności oraz 
ciężką pracę. To była kadencja 
krótka, ale bardzo intensywna 
dla mnie i moich współpracow-
ników z urzędu miejskiego, 
gminnych instytucji oraz rady 
miejskiej. W jej trakcie podjęli-
śmy i zrealizowaliśmy w naszej 
gminie wiele ważnych przed-
sięwzięć. Każde dobre wyda-
rzenie, realizacja oczekiwanych 
od lat inwestycji, pozyskane 
środki, realizacja programów 
oraz wszystko to, co uspraw-
nia funkcjonowanie naszego 
miasta to olbrzymi sukces nas 
wszystkich i powód do radości.

W 2023 roku miasto obcho-
dziło 50-lecie powstania 
Boguszowa-Gorc. Jak został 
uczczony ten jubileusz?
- Między innymi we wrześniu, 
podczas Rodzinnego Finału 
Lata z Holi - Święto Kolorów 
2023 dzieci utworzyły �agę 
miasta z balonów, nastąpiło 

także o�cjalne otwarcie jubile-
uszowego turystycznego szla-
ku 50-lecia Boguszowa-Gorc. 
A w październiku odbyła się 
premiera pamiątkowego �l-
mu z okazji 50-lecia powstania 
miasta. Jednak z mojego punk-
tu widzenia najlepszym pre-
zentem dla mieszkańców były 
inwestycje, które poprawiają 
funkcjonowanie miasta i kom-
fort życia.

Chyba najwięcej działo się na 
drogach.
- Ma pan rację. Inwestycje w 
gminie mają odpowiadać po-
trzebom mieszkańców, dlate-
go postawiliśmy na komplek-
sowe remonty i przebudowy 
ulic oraz towarzyszącej im in-
frastruktury. Oczywiście naj-
ważniejszy jest I etap budowy 
obwodnicy miasta, ale nie 
mniej ważne są drogi lokalne. 
Między innymi w dzielnicy Gor-
ce trwają prace na części ulicy 
Kościuszki i dalej, na ul. Witosa 
oraz na ul. Kochanowskiego 
i Broniewskiego. Planujemy 
także remont chodnika przy ul. 
Chopina, który dopełni wcze-
śniejsze inwestycje, takie jak: 
budowa parkingu przy cmen-
tarzu oraz budowa osiedla 
domów jednorodzinnych reali-
zowana przez przedsiębiorcę 

z naszego miasta, który pod 
tę inwestycję kupił grunty od 
gminy. Ta część miasta stanie 
się wreszcie atrakcyjnym miej-
scem do zamieszania, ale także 
miejscem atrakcyjnym tury-
stycznie. W innej części miasta 
ulica Królowej Jadwigi zyskała 
nie tylko nową nawierzchnię, 
bo wykonane zostały także 
podbudowa, oświetlenie oraz 
odwodnienie drogi. Poza tym 
rozpoczęliśmy przygotowania 
do inwestycji drogowych za-
planowanych na 2024 r. Nie-
zwykle ważne jest to, że na 
wszystkie inwestycje pozyska-
liśmy pieniądze z różnych źró-
deł zewnętrznych.

Inwestycje w mieście to nie 
tylko drogi…
- I znów muszę przyznać panu 
rację. To także miejsca rekreacji 
oraz zabytkowe, o które trzeba 
zadbać w szczególny sposób. 
Pozyskaliśmy pieniądze m.in. 
na zagospodarowanie skweru 
w rejonie ul. Sienkiewicza i ul. 
Racławickiej, remonty kaplic 
na cmentarzach przy ul. Bema 
i 1 Maja oraz na moderniza-
cję wieży ratusza. Inwestuje-
my także w bezpieczeństwo 
mieszkańców, stąd rozbudowa 
systemu monitoringu w mie-
ście, montaż lamp doświetla-

jących przejście dla pieszych 
na ul. Traugutta oraz zakup 
dwóch quadów dla OSP Gor-
ce oraz OSP Boguszów. Aż 19 
milionów zł zdobyliśmy na 
dopłaty do wymiany pieców 
na ekologiczne źródła ciepła, 
przystąpiliśmy do Wałbrzyskie-
go Klastra Energii i Wodoru, a 
kolejne miliony pozyskaliśmy 
na modernizację stadionów 
przy ul. Kusocińskiego i Olim-
pijskiej. Warto dodać, że w tym 
roku na ulice miasta wyjedzie 
elektryczny bus, który zapewni 
komunikację pomiędzy dziel-
nicami miasta.

A oświata?
- Oczywiście na tym polu także 
działamy. Między innymi trwa-
ją prace modernizacyjne w Pu-
blicznej Szkole Podstawowej 
nr 6 (nowe szatnie, odwodnie-
nie, sanitariaty) oraz rozbudo-
waliśmy żłobek i przedszkole 
w budynku po gimnazjum przy 
ul. Waryńskiego 10. Poza tym 
pozyskaliśmy środki na ekolo-
giczną kampanię edukacyjną 
w naszych szkołach, a w ra-
mach realizowanego z innymi 
gminami Powiatu Wałbrzyskie-
go programu „Edukacja przez 
inspirację” grupa 10 uczniów 
z Publicznej Szkoły Podstawo-
wej nr 1 oraz Publicznej Szko-

Powrót do normalności
ły Podstawowej nr 6 wzięła 
udział w dwudniowym wyjeź-
dzie edukacyjnym do Warsza-
wy. Nagradzamy najlepszych 
uczniów i organizujemy gmin-
ne targi edukacyjne.

Wspomniała Pani o moderni-
zacji stadionów. A jak wyglą-
da życie sportowe w mieście?
- Gmina wspiera kluby sporto-
we i utalentowanych zawod-
ników, którzy dostają nagrody 
i stypendia. Organizujemy im-
prezy międzynarodowe, m.in. 
jeden z najsilniejszych w Eu-
ropie turniejów zapaśniczych 
kobiet Heros Open Lady, za-
wody rangi mistrzostw Polski 
(np. w kolarstwie górskim czy 
showdown) oraz legendarną 
Sudecką Setkę. Nie brakuje 
imprez lokalnych, które akty-
wizują całe rodziny, m.in. Mini 
Stetka.

Nie mniej ważna jest oferta 
kulturalna.
- Zespół Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej – Centrum Kultury pod 
kierownictwem Marka Dańcza-
ka oferuje bardzo bogaty pro-
gram wydarzeń dla wszystkich 
mieszkańców. Organizowane 
są bezpłatne koncerty znanych 
artystów, które przyciągają pu-
bliczność z całego regionu, są 

także organizowane zabawy 
taneczne, wystawy, warsztaty 
rękodzieła itp. Centrala biblio-
teki i jej �lie ciągle tętnią ży-
ciem. W naszym mieście znów 
działają teatry: dziecięcy Trele 
Morele i dorosłych, czyli Krew-
ni i Znajomi Królika oraz chór 
Sonoro. Cieszy mnie, że aktyw-
nie w tych wydarzenia (i innych 
z życia miasta) uczestniczą 
seniorzy. Sukces Klubu Senior 
Plus na Krakowskim Osiedlu 
oraz ogromne zainteresowanie 
wprowadzoną przez nas Kartą 
Seniora pokazują wielkie po-
trzeby tej grupy społecznej.

Rozmawiał Robert Radczak
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IV Mistrzostwa 
Walimia w Kapsle
Centrum Sportu i Rekreacji 
w Walimiu zaprasza 16 mar-
ca 2024 r. o godz. 11.00 na IV 
Mistrzostwa Walimia w Kapsle 
o Puchar Wójta Gminy Walim. 
- Zasady gry reguluje oczywiście 
regulamin, ale są one niezwykle 
proste: każdy uczestnik po kolei 
pstryka w swój kapsel, przesuwa-
jąc go w ten sposób do przodu, 
ale żeby nie wypadł z toru. Kto 
wypadnie wraca na miejsce, w 
którym był przed pstryknięciem i 
tym samym nie przesuwa się da-
lej. Wygrywa osoba, która pierw-
sza przekroczy metę. Szczegóły 
i regulamin na stronie: www.
sport.walim.pl – mówi Adam 
Hausman, Wójt Gminy Walim.

(KŻ)

Dotacja 
dla Niedźwiedzicy
Sejmik Województwa Dolnoślą-
skiego podjął decyzję o udziele-
niu jednostkom samorządu tery-
torialnego dotacji celowych na 
ochronę, rekultywację i poprawę 
jakości gruntów rolnych. Dzięki 
wsparciu w wysokości 91 200 zł, 
o które wnioskowała Gmina Wa-
lim, w Niedźwiedzicy zostanie 
wyremontowana droga dojazdo-
wa do gruntów rolnych.

(KŻ)

Książ w oskarowym 
�lmie
Zamek Książ w Wałbrzychu 
można oglądać na ekranach kin 
w całej Polsce w �lmie „Stefa 
Interesów”, który został na-
grodzony przez Amerykańską 
Akademię Filmową dwoma 
Oscarami. Obraz nominowany 
był w pięciu kategoriach, a jego 
twórcy otrzymali statuetki za naj-
lepszy �lm międzynarodowy oraz 
najlepszy dźwięk. „Strefa Intere-
sów” to kolejny �lm realizowany 
w Aglomeracji Wałbrzyskiej, który 
był nominowany do tej presti-
żowej nagrody. Obraz Jerzego 
Skolimowskiego pt. „IO” w 2023 
r. otrzymał od Amerykańskiej 
Akademii Filmowej nominację 
do nagrody Oscara w kategorii 
najlepszy �lm międzynarodowy, 
a zdjęcia do tej produkcji były re-
alizowane – między innymi – przy 
zaporze w Zagórzu Śląskim, a pro-
dukcję �lmu wsparła Gmina Wa-
lim. Film Jerzego Skolimowskiego 
otrzymał m.in. nagrodę jury pod-
czas ubiegłorocznego festiwalu 
w Cannes. Z kolei 17 listopada 
2023 roku na ekrany kin weszła 
kolejna część „Igrzysk śmierci” pt. 
„Ballada ptaków i węży”. Zdjęcia 
do tej superprodukcji amerykań-
sko-niemieckiej były realizowane 
latem 2022 roku w Boguszowie 
– Gorcach i na terenie zalewu w 
Grzędach w Gminie Czarny Bór.

(RED)

Święto Włókiennika
24 marca 2024 r. o godzinie 
17.00 w Centrum Kultury – 
Miejskiej Bibliotece Publicz-
nej w Głuszycy odbędzie się 
uroczystość, podczas której 
zostaną uhonorowani wielo-
letni pracownicy zakładów 
włókienniczych w Głuszycy. 
- Spotkamy się, aby wspólnie 
celebrować wkład i ciężką pracę 
osób, które przyczyniły się do 
rozwoju przemysłu włókienni-
czego, będącego historią naszej 
gminy. To wyjątkowa okazja, by 
wyrazić uznanie i podziękowanie 
dla tych, którzy swoim zaanga-
żowaniem wpisali się w historię 
Głuszycy – podkreślają organi-
zatorzy Święta Włókiennika w 
Głuszycy.

(SK)

PTTK w Głuszycy
- Planujemy utworzyć koło 
PTTK w Głuszycy, którego sie-
dzibą będzie Centrum Kultury 
- Miejska Biblioteka Publiczna w 
Głuszycy. Wszystkich chętnych 
zapraszamy na spotkanie infor-
macyjne, które odbędzie się 15 
kwietnia 2024 r. o godzinie 17.00 
w Centrum Kultury - Miejskiej Bi-
bliotece Publiczna w Głuszycy – 
mówi Sabina Jelewska, dyrektor 
CK-MBP w Głuszycy.

(SK)

• Zmodernizują boisko
Burmistrz Głuszycy Roman Głód 
podpisał umowę na moderni-
zację infrastruktury sportowej 
przy ul. Dolnej w Głuszycy. 
- Zadanie składa się z dwóch 
elementów, a pierwszy z nich 
to kolejny, trzeci już etap prac. 
Boisko to nie tylko pole do gry, 
ale miejsce, w którym nasi mło-
dzi mieszkańcy mogą rozwijać 
swoje pasje i umiejętności spor-
towe. Drugi element to moder-
nizacja części sanitarnej kąpieli-
ska miejskiego przy ul. Dolnej. 
Lato zbliża się wielkimi krokami, 
a dzięki temu projektowi bę-
dziemy mogli cieszyć się obiek-
tem kąpielowym w zbliżającym 
się sezonie. Inwestycja jest 
do�nansowana z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Programu 
Inwestycji Strategicznych – wy-
jaśnia burmistrz Roman Głód.

• Program opieki
Gmina Głuszyca, we współpra-
cy z Fundacją Razem, realizuje 
program bezpośredniej opieki 
nad osobami niepełnospraw-
nymi, w ramach którego zapla-
nowano również utworzenie 
trzech mieszkań chronionych i 
objęcie ośmiu osób wsparciem 

żywieniowym, w tym dostar-
czaniem posiłków do domu. 
Przy wyborze bene�cjentów 
wsparcia żywieniowego kry-
teriami będą: niezdolność do 
samodzielnego przygotowania 
posiłków oraz sytuacja �nanso-
wa. W ramach projektu, z gro-
na kilkudziesięciu kandydatów 
do programu pomocowego, 
zakwali�kowano dwadzieścia 
osób, są to głównie osoby z 
niepełnosprawnościami rucho-
wymi i intelektualnymi. Pro-
gram, który ma trwać dwa lata, 
jest częścią szerszych działań 
Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Głuszycy, który obecnie wspie-
ra około pięćdziesięciu niepeł-
nosprawnych mieszkańców, 
dążąc do poprawy ich jakości 
życia i samodzielności.

• Stacje ładujące
W Gminie Głuszyca powstaną 3 
stacje ładowania samochodów 
elektrycznych: : w pobliżu Pod-
ziemnego Miasta Osówka, w 
centrum Głuszycy oraz na par-
kingu przy Centrum Przesiadko-
wym w Głuszycy. Na każdej stacji 
będą dwa stanowiska do łado-
wania pojazdów elektrycznych.

(SK)

Raport z Gminy Głuszyca

Ochotnicza Straż Pożar-
na dostała lekki samochód 
pożarniczy, który już służy 
poprawie bezpieczeństwa 
mieszkańców Gminy Walim.

- Nowy pojazd na podwoziu 
volkswagena craftera, z napę-
dem 4x4, wyposażony jest w 
najnowocześniejszy sprzęt nie-
zbędny do gaszenia pożarów 
oraz ratowania życia, zdrowia 
i dobytku mieszkańców Gminy 
Walim. Ochotnicza Straż Pożar-
na w Walimiu dysponuje także 
średnim samochodem pożar-
niczym na podwoziu MAN’a, 

również o napędzie 4x4 oraz 
od grudnia 2023 roku quadem, 
na którym już tej zimy strażacy 
udzielali wsparcia mieszkań-
com – mówi Rafał Tyka, Prezes 
Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Walimiu.

- Nowy wóz dla OSP Walim 
kosztował 480 tysięcy złotych, 
a jego doposażenie kolejne 45 
tysięcy. Gmina Walim na zakup 
i wyposażenie przeznaczyła w 
sumie 220 tysięcy zł  - doda-
je Wójt Gminy Walim Adam 
Hausman.

(KŻ)

Wóz dla OSP Walim
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Rozmowa z Ramoną 
Bukowską, radną Rady Po-
wiatu Wałbrzyskiego.

Co zmieniło się w Pani życiu, 
gdy salę obrad Rady Miej-
skiej Szczawna-Zdroju za-
mieniła Pani na salę obrad 
Rady Powiatu Wałbrzyskie-
go?
Ramona Bukowska: - Żarto-
bliwie mogę powiedzieć, że 
zamiast przespacerować się z 
domu w Szczawnie na obrady 
w ratuszu, musiałam jeździć do 
starostwa w Wałbrzychu. A mó-
wiąc już poważnie: niewiele. Co 
prawda zmiana organu samo-
rządowego z miejskiego na po-
wiatowy zmieniła zakres pracy 
radnego, co wynika z różnicy w 
kompetencjach obu organów, 
ale nie zmieniła mojego po-
dejścia: nadal pracowałam dla 
mieszkańców. Tym razem nie 
tylko Szczawna – Zdroju, ale 
całego powiatu wałbrzyskiego.

Na czym skupiała się Pani 
podczas kończącej się ka-
dencji?
- Przede wszystkim dokładałam 
wszelkich starań, by w Radzie 
Powiatu Wałbrzyskiego sprawy 
Szczawna-Zdroju i jego miesz-
kańców nie były marginalizo-
wane. Jako radna opozycyjna 
nie miałam jednak wpływu na 
ostateczne decyzje podejmo-
wane przez koalicję rządzącą 
powiatem… Co rok składałam 
wnioski do budżetu powiatu, 
ale tylko jeden z nich został 
zrealizowany: 100 tys. zł na do-
kumentację budowy tężni, któ-
rej… do dziś władze Szczawna 
- Zdroju nie wykonały. Poza 
tym zawsze były dla mnie naj-
ważniejsze sprawy społeczne 
i im poświęcałam wiele uwa-
gi. Między innymi dzięki temu 
uczniowie ze Szczawna – Zdro-
ju uczestniczyli w projekcie 
„Nauka przez inspirację”, gosz-
cząc w Pałacu Jedlinka. Spoty-
kałam się także z burmistrzem 
nadmorskich Międzyzdrojów, 
by porozmawiać o możliwości 
współpracy Szczawna-Zdroju 
i Międzyzdrojów, które bar-
dzo wiele łączy. Są to miasta z 
wielkim potencjałem i wspól-
nie możemy zrealizować wiele 
ciekawych oraz pożytecznych 
projektów.

Czym konkretnie się Pani zaj-
mowała?
- Zainicjowanych i zrealizo-
wanych przeze mnie działań 
było tyle, że zabrakłoby nam 
miejsca, by je opisać… Podam 
tylko kilka przykładów. Od 8 lat 
patronuję akcji zbierania kar-
my dla zwierząt ze schroniska 
przez dzieci z Miejskiej Szkoły 
Podstawowej w Szczawnie-
-Zdroju i funduję nagrody dla 
najaktywniejszych jej uczest-
ników. Od 13 lat organizuję w 

Pracowita kadencja

sierpniu „Jogę w parku”, czyli 
bezpłatne zajęcia ruchowe dla 
każdego. Z własnych środków 
zorganizowałam mikołajki w 
szczawieńskiej Wieży Anna, 
podczas których rozdałam 130 
paczek. Wspólnie z mieszkań-
cami i naszą młodą artystką 
Anną Kopytko zorganizowałam 
charytatywny koncert w Filhar-
monii Sudeckiej, z którego ca-
łych dochód został przekazany 
na rzecz wałbrzyskiego hospi-
cjum. Podczas koncertu pod 
hasłem „Siła jest kobietą”, któ-
ry został zorganizowany pod 
patronatem Wałbrzyskiej Rady 
Kobiet (której byłam człon-
kiem), udało się nam zebrać 
około 8 tysięcy zł. Wspierałam 
także szczawieńskich senio-
rów, organizując i �nansując 
liczne akcje z ich udziałem. A w 
trakcie pandemii - jako dyrek-
tor Przedszkoli u Mikołaja - wy-
dałam zarządzenie o jednora-
zowym przekazaniu 50 procent 
czesnego na pomoc Szpitalowi 
im. dra Alfreda Sokołowskiego 
w Wałbrzychu.

Podejmowała też Pani dzia-
łania na rzecz kobiet.
- W tym zakresie również sta-
rałam się działać wielotoro-
wo. Współorganizowałam w 
Szczawnie-Zdroju spotkania 
poświęcone między innymi bu-
dowaniu świadomości prawnej 
wśród Polek oraz ich aktywno-
ści w działalności publicznej, 
np. w samorządzie. Z Fundacji 
Różowa Skrzyneczka pozyska-
łam 4 różowe skrzyneczki na 
potrzeby szczawieńskiej szkoły 
oraz Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
które pozwalają zabezpieczyć 
kobiety w trakcie menstruacji. 
Bezpłatny dostęp do środków 
higienicznych dla dziewczy-
nek i kobiet to element walki z 
wykluczeniem w tym zakresie. 
Ponadto na sesji Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego wystosowałam 
apel do władz Szczawna-Zdro-
ju w sprawie zapewnienia 
mieszkankom uzdrowiskowej 
gminy opieki ginekologicznej.

Rozmawiał Robert Radczak

R E K L A M A

R E K L A M A

USUWANIE ZAĆMY

Wałbrzych, ul. Broniewskiego 28
(dawna restauracja Stylowa)

Zabieg opłacany przez NFZ

Możliwość transportu z domu pacjenta

Załatwiamy wszelkie formalności

792 030 769

ZABIEG WYKONUJE PROFESOR

W PRYWATNEJ CZESKIEJ KLINICE W NACHODZIE
50 KILOMETRÓW OD WAŁBRZYCHA

Remontują most
Rozpoczęły się prace remon-
towe pieszego mostu przy 
Kau�andzie w Kamiennej 
Górze. To popularne przej-
ście, z którego bardzo chęt-
nie korzystają mieszkańcy. 
- Wymienimy na moście na-
wierzchnię, łożyska oraz za-
bezpieczymy jeden z przyczół-
ków. Wykonamy też natrysk 
betonowy, który nie tylko po-
prawi jego wygląd, ale przede 
wszystkim zabezpieczy na ko-
lejne lata odsłonięte obecnie 
zbrojenie konstrukcji - mówi 
Burmistrz Kamiennej Góry Ja-
nusz Chodasewicz. - Most jest 
remontowany w ramach du-
żego pakietu inwestycji drogo-
wych realizowanych przez mia-
sto Kamienna Góra. W ramach 
tego projektu zrealizujemy: 
przebudowę ul. Lompy wraz z 
mostem; remont fragmentu ul. 
Towarowej; przebudowę ul. Le-
gnickiej (w kierunku ul. Małej); 
budowę drogi na ul. Jelenio-
górskiej (dojazd do terenów 
inwestycyjnych w okolicy prze-
jazdu kolejowego); przebudo-
wę ul. Lipowej; remont kładki 
na ul. Wiejskiej oraz remont 
mostu przy Kau�andzie.

(RaŚ)

Miejska Strefa 
Przemysłowa
Burmistrz Kamiennej Góry 
Janusz Chodasewicz podpi-
sał umowę notarialną z Dariu-
szem Kłapińskim, prezesem 
�rmy ASC Workers, która bę-
dzie pierwszym inwestorem 
na rozległych nieużytkach w 
rejonie ul. Jeleniogórskiej w 
Kamiennej Górze. Miasto Ka-
mienna Góra, Kamiennogórska 
Specjalna Strefa Ekonomiczna 
Małej Przedsiębiorczości i ten 
prywatny inwestor wspólnie 
s�nansują budowę drogi do-
jazdowej do Miejskiej Strefy 
Przemysłowej. ASC Workers 
zacznie tam budowę centrum 
logistycznego o powierzchni 
10 tys. metrów kw. Docelowo 
hala ma mieć 20 tys. metrów 
kw. Firma deklaruje, że część 
magazynów zagospodaruje 
pod własną działalność, a resz-
tę będzie wynajmowała innym 
podmiotom. Rozpoczęły się 
już prace projektowe hali. Za 
ok. 10 miesięcy inwestor po-
winien otrzymać pozwolenie 
na budowę. Miasto Kamienna 
Góra wyłoniło już wykonawcę 
budowy drogi i prace wkrótce 
się rozpoczną.

(RaŚ)
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Jaki jest wasz pomysł 
na kampanię?

Ilona Bujalska (z domu Lew-
kowicz): - Dokładamy wszel-
kich starań, aby mieszkańcy 
Jedliny-Zdroju dowiedzieli 
się o nas i osobiście po-
znali kandydatów do rady 
miasta oraz kandydatkę na 
burmistrza. Prężnie działa-
my na Facebooku oraz In-
stagramie. Do osób, które 
nie poruszają się sprawnie 
w mediach społecznościo-
wych, staramy się dotrzeć 
przy pomocy plakatów i 
banerów. Z tego miejsca 
chciałabym podziękować 

Rozmawiamy z mieszkańcami
W tegorocznych wyborach samorządowych mieszkańcy 

Jedliny-Zdroju wybiorą burmistrza i radnych dla swojego 
miasta na kolejne 5 lat. Będą wybierać kandydatów 

z dwóch komitetów. Jednym z nich jest Komitet Wyborczy 
Wyborców Jedlina to my-mieszkańcy, który ma za sobą 

pierwsze dni kampanii. Jak mieszkańcy reagują na nowych 
kandydatów do rady miasta i na urząd burmistrza? 

Czy jest potrzebna zmiana? Na te i inne pytania 
odpowiada Ilona Bujalska – kandydatka 

na urząd Burmistrza Jedliny-Zdroju.

wszystkim tym, którzy udo-
stępnili nasze banery na 
swoich posesjach. Jesteśmy 
mile zaskoczeni liczbą osób, 
które chcą promować nasze 
materiały wyborcze. Stawia-
my jednak na bezpośrednie 
rozmowy z mieszkańcami 
Jedliny-Zdroju.

Zapraszacie 
mieszkańców 
na spotkania. 
Przychodzą?

- Mamy za sobą spotkania w 
Kamieńsku, Suliszowie i w 
Jedlince. Oczywiście miesz-
kańcy przychodzą, ponie-
waż jedlinianie są świa-
domymi ludźmi, którym 
przyszłość miasta nie jest 
obojętna. Są ciekawi nas 
i naszych propozycji. Lu-
dzie troszczą się o Jedlinę, 
pytają oraz chętnie rozma-
wiają. Jesteśmy naprawdę 
mądrym i zaangażowanym 
społeczeństwem.

A jak jedlinianie 
przyjmują informację, 
że to właśnie Pani jest 
kandydatką 
na urząd burmistrza? 
Nie przeszkadza im, 
że jest Pani młoda? 
Nie przeszkadza im, 
że jest Pani… kobietą?

- Do tej pory nie spotka-
łam się z sytuacją, w której 
ktoś ma wątpliwości, czy 
kobieta powinna być bur-
mistrzem. Pewnie dlatego, 
że kobiety na stanowiskach 
włodarza gminy czy miasta 
to już dzisiaj codzienność. 
A gdyby mnie spotkała taka 
sytuacja, to bym z uśmie-
chem powiedziała, że Jedli-
na jest kobietą, zatem kto 
zrozumie ją lepiej niż druga 
kobieta? Co ciekawe, do-
tychczasowi rozmówcy mój 
wiek odbierają jako atut, 
a nie przeszkodę. Podkre-
ślają, że Jedlina potrzebuje 
energicznego i kreatywne-
go włodarza, który będzie 
sprawnym organizatorem. 
Warto też podkreślić, że 
obecny burmistrz był młod-
szy ode mnie, gdy w 1990 
roku rozpoczynał swoją 
pierwszą kadencję w Jedli-
nie-Zdroju.

Panuje przekonanie, 
że ludzie nie lubią 
zmian…

- W ostatnich dniach prze-
prowadziliśmy dziesiątki, 
a nawet setki rozmów z 
mieszkańcami Jedliny-
-Zdroju. Wynika z nich, że 
chcą, by samorząd był bar-

dziej otwarty na ich głosy i 
potrzeby. Brakuje im bez-
pośredniego kontaktu z 
radnymi i z burmistrzem. 
To nie jest tak, że jedlinia-
nie nie widzą tego, co w 
mieście się dzieje. Mówią o 
inwestycjach, ale podkre-
ślają, że są one nakierowa-
ne głównie na turystykę, 
z której korzystają przede 
wszystkim przyjezdni. Tym-
czasem brakuje im działań 
na rzecz polepszenia jakości 
życia w mieście. Na przy-
kład wielu z nich niepokoi 
zapowiadany przez urzę-
dującego burmistrza plan 
budowy kolei gondolowej 
na górę Jałowiec. Podkre-
ślają, że taka inwestycja jest 
nie tylko wielkim obciąże-
niem dla budżetu miasta, 
ale spowoduje degradację 
środowiska przyrodniczego 
wokół Jedliny. Uważają, że 
budowa kolei gondolowej 
pomniejszy walory przy-
rodnicze parku krajobrazo-
wego, który jest wytyczony 
w ramach obszarów Natura 
2000 i zaburzy walory krajo-
brazowe Gór Wałbrzyskich, 
czemu kategorycznie się 
sprzeciwiają. Wiele osób 
mówi także, że są po prostu 
ciekawi jak Jedlina-Zdrój 
będzie zarządzana przez in-
nego włodarza i czekają na 
nową wizję rozwoju miasta.

Co zrobić, aby się z wami 
spotkać i porozmawiać?

- Zapraszamy na kolejne 
spotkania. Najbliższe za-
planowaliśmy na 17 marca 
(niedziela) o godz. 15.00 na 
ul. Sienkiewicza 11 (Kebab 
pod Czarodziejską Górą). 
Na kolejne zapraszamy: 
21 marca o godz. 18.00 na 
placu Zdrojowym 4 (Re-
stauracja Industrialna) oraz 
24 marca o godz. 15.00 na 
ul. Moniuszki 6 (Pensjonat 
Moniuszko). Wiemy, że nie 
każdy może być z nami w 
tych dniach, dlatego od-
wiedzamy mieszkańców w 
ich domach. Do dnia wybo-
rów zapukamy do każdych 
drzwi. Jeśli nie zastaniemy 
mieszkańców, to zostawi-
my im materiał wyborczy 
w skrzynce na listy. Bardzo 
zależy nam, aby każdy mógł 
zapoznać się zarówno z pro-
�lami naszych kandydatów, 
jak i z programem wybor-
czym. Wszystko po to, aby 7 
kwietnia jedlinianie podjęli 
świadomą i dobrą decyzję 
przy urnach wyborczych.
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Rozmowa z Radosławem 
Radczakiem, kandydatem do 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
z Komitetu Wyborczego Wy-
borców Powiat dla Gmin w 
okręgu numer 2 (Gmina Głu-
szyca, Jedlina-Zdrój, Gmina 
Walim).

Co skłoniło Pana do ubiega-
nia się o mandat radnego 
Rady Powiatu Wałbrzyskie-
go?

Radosław Radczak: - Mam 27 
lat i na wiele spraw patrzę z 
punktu widzenia mojego po-
kolenia. Dostrzegam, że w or-
ganach samorządowych jest 
zdecydowanie za mało mło-
dych ludzi, choć stanowią oni 
dynamicznie rozwijającą się 
grupę społeczną, która po-
winna mieć udział w wyzna-
czaniu kierunków i w podej-
mowaniu decyzji. Tak mała 
reprezentacja nie zawsze wy-
nika z niechęci młodych ludzi 
do angażowania się w sprawy 
publiczne. Często osoby mło-
de są po prostu blokowane, 
czego doświadczyłem na wła-
snej skórze. Przed wyborami 
samorządowymi w 2018 r. je-
den z prominentnych działa-
czy zadecydował o usunięciu 
mnie z listy kandydatów do 
rady powiatu bo uznał, że sta-

nowię zagrożenie dla osoby z 
jego rodziny, która kandydo-
wała z tego samego okręgu. 
Ale powodów, dla których 
kandyduję jest więcej.

Jakie jeszcze?
 - W 1992 roku, ubiegający się 
o urząd prezydenta USA Bill 
Clinton, szedł do wyborów 
pod hasłem „Gospodarka, 
głupcze!”. Ten cytat Jamesa 
Carville’a jest mi bliski, ale 
– nie tylko w kontekście wy-
borów do Rady Powiatu Wał-
brzyskiego - gospodarkę za-
stępuję współpracą. Jestem 
dziennikarzem i specjalistą 
specjalistą do spraw obsługi 
klienta. Doświadczenie zawo-
dowe zdobywałem w sieciach 
handlowych i w banku oraz 
w redakcjach lokalnych, re-
gionalnych i ogólnopolskich. 
Moją pasją jest piłka nożna. 
I na tej podstawie mogę po-
wiedzieć, że podstawą suk-
cesu jest właśnie współpraca. 
Bo czy najlepszy na świecie 
piłkarz, siatkarz, czy koszykarz 
sam wygra mecz? Każdy kibic 
wie, że nie! I tak samo jest w 
działalności samorządowej: 
współpracując można osią-
gnąć zdecydowanie więcej. 
Dlatego uważam, że niedo-
puszczalne jest wykluczanie 

Przede wszystkim współpraca
współdziałania z Gminami 
Wałbrzych, Jedlina-Zdrój i 
Walim, tylko dlatego, że oso-
ba decyzyjna w powiecie 
kogoś nie lubi. Trzeba z tym 
skończyć dla dobra mieszkań-
ców naszego powiatu.

Na czym ta współpraca ma 
polegać?

- Do kandydowania do rady 
powiatu z Komitetu Wybor-
czego Wyborców Powiat 
dla Gmin przekonał mnie 
program oraz grono ludzi 
tworzących ten komitet. Są 
to osoby w różnym wieku, z 
różnych środowisk i z różnym 
doświadczeniem zawodo-
wym, dla których współpra-
ca nie jest tylko hasłem wy-
borczym. Praktycznie każdy 
punkt naszego programu 
wyborczego wymaga współ-
pracy, nie tylko ze wszystkimi 
gminami w powiecie.

A konkretnie?
- Służę przykładami. Budo-
wa i rozwój zintegrowanego 
systemu komunikacyjnego 
ze szczególnym uwzględ-
nieniem potrzeb młodzie-
ży dojeżdżającej do szkół 
ponadpodstawowych na 
terenie Wałbrzycha, Świebo-
dzic, Świdnicy. W tym celu 

konieczna będzie współpra-
ca z przewoźnikami świad-
czącymi usługi transportu 
zbiorowego oraz jednostek 
samorządu terytorialnego. 
Szkolnictwo branżowe – 
tworzenie nowych klas od-
zwierciedlających potrzeby 
pracodawców w większych 
miejscowościach naszego 
powiatu.

A w innych obszarach?
- Niezbędne jest współdziała-
nie z gminami na płaszczyź-
nie odśnieżania, utrzymania 

bieżącego dróg, tworzenia 
i utrzymania infrastruktury 
turystycznej i sportowej. To 
samo dotyczy podnoszenia 
bezpieczeństwa mieszkań-
ców powiatu przez kontynu-
ację modernizacji i rozbudo-
wy infrastruktury drogowej. 
Wojna na Ukrainie pokazała 
nam, jak wiele musimy zrobić 
dla naszego bezpieczeństwa 
energetycznego. Dlatego 
konieczne jest opracowanie 
strategii energetycznej po-
wiatu, uwzględniając aktual-
ne i przyszłe zapotrzebowa-

nie (mieszkańców i �rm) na 
energię elektryczną. W stra-
tegii tej trzeba uwzględnić 
wzrost znaczenia odnawial-
nych źródeł energii, wy-
twarzanie energii z rozpro-
szonych źródeł, opartych o 
instalacje o stosunkowo nie-
wielkich mocach. To są dzia-
łania, które musimy wspólnie 
podjąć w celu zapewnienia 
samowystarczalności energe-
tycznej powiatu.

Jak ma wyglądać współpraca 
w szeroko rozumianych spra-
wach społecznych?
- Widzimy potrzebę współdzia-
łania przy budowie budynku 
mieszkalnego o charakterze 
opiekuńczo-wychowawczym 
w celu stworzenia warunków 
mieszkaniowych zbliżonych 
do domowych dzieciom i mło-
dzieży z pieczy zastępczej w 
gminach powiatu. Podobnie 
widzimy kwestię nie tylko bu-
dowy ośrodka opieki nad zwie-
rzętami, przystosowanego do 
nowoczesnego systemu pro-
wadzenia takiej działalności, 
ale także rozwoju tras rowe-
rowych, sieci stacji ładowania 
e-rowerów w poszczególnych 
gminach oraz utworzenia Po-
wiatowego Centrum Sporto-
wego i Powiatowej Szkolnej 
Ligi Sportowej.

Publikacja s�nansowana 
przez KWW Powiat dla Gmin
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Uprzejmie informujemy, że w Urzędzie Gminy w Mar-
ciszowie działa Gminny Punkt Konsultacyjno-Informa-
cyjny Rządowego Programu Priorytetowego „Czyste 
Powietrze”. 
W ramach programu właściciele budynków jednoro-
dzinnych na terenie gminy Marciszów mogą otrzymać 
dofinansowanie na wymianę starych pieców i poprawę 
efektywności energetycznej budynków mieszkalnych.

Zapraszamy na bezpłatne konsultacje 
do punktu konsultacyjno-informacyjnego.

Lokalizacja punktu
Urząd Gminy w Marciszowie

ul. Szkolna 6
58-410 Marciszów

Punkt czynny jest w każdą środę i czwartek w godz. 7.30 – 15.30.
Ze względu na duże zainteresowanie mieszkańców, prosimy o wcze-
śniejszy kontakt telefoniczny celem ustalenia terminu konsultacji.

Więcej informacji można uzyskać pod numerem telefonu 
(75) 74 10 208 wew. 23, e-mail: sekretarz@marciszow.pl

R E K L A M A

R E K L A M A

Rozmowa z Andrzejem 
Lipińskim, Burmistrzem Mie-
roszowa.

Jak wspomina Pan pierwsze 
dni po objęciu urzędu Burmi-
strza Mieroszowa?

Andrzej Lipiński: - Przez 20 lat 
pracowałem dla Gminy Mie-
roszów i jej mieszkańców 
w Radzie Powiatu Wałbrzy-
skiego, ale w 2018 roku po-
stanowiłem zwiększyć swój 
wpływ na losy naszej gminy, 
która pod wieloma wzglę-
dami pozostawała w cieniu 
innych gmin naszego po-
wiatu. Gdy po wyborach ob-
jąłem urząd Burmistrza Mie-
roszowa, zastałem gminę z 
wieloma nierozwiązanymi 
oraz pogłębionymi proble-
mami. Jednym z najbardziej 
doskwierających mieszkań-
com problemów był powta-
rzający się niedobór wody w 
kranach. Poprawa dostaw 
wody jest jednym z moich 
priorytetów i dużym nakła-
dem pracy oraz środków 
udało się sytuację unormo-
wać, choć do ideału jeszcze 
droga daleka. Podobna sy-
tuacja dotyczy oczyszczalni 
ścieków i kanalizacji w całej 
gminie. Dlatego jednym z 
priorytetów na kolejne lata 

Mieroszów wyszedł z mroku

roszowie, a pierwszym 
efektem tych działań jest 
nowy budynek mieszkalny 
przy ulicy Przelotnej w Mie-
roszowie, zrealizowany w 
2022 r. przez Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego 
w Kamiennej Górze, które-
go Gmina Mieroszów jest 
udziałowcem. A teraz, w 
ramach Społecznej Inicjaty-
wy Mieszkaniowej, rozpo-
czynamy budowę budynku 
mieszkalnego przy ulicy 
Sportowej w Mieroszowie. 
Stawiamy także na budow-
nictwo jednorodzinne, stąd 
zmiana planów zagospoda-
rowania przestrzennego na 
potrzeby zabudowy jedno-
rodzinnej oraz inwestycje 
przy ulicy Kieślowskiego - 
Szomańskiego w Mieroszo-
wie, gdzie powstaje osiedle 
domków jednorodzinnych. 
Z kolei przy ulicy Wysokiej 
w Mieroszowie rozpoczęła 
się sprzedaż działek bu-
dowlanych.

W ostatnich latach gminy 
Aglomeracji Wałbrzyskiej 
pozyskiwały �nansowanie 
nie tylko dużych inwestycji, 
ale także na remonty i mo-
dernizacje dróg oraz prze-
strzeni publicznej. Jak na 
tym tle wypada Gmina Mie-
roszów?

- W kończącej kadencji do-
konaliśmy przebudowy 
i modernizacja blisko 30 
procent gminnej infrastruk-
tury drogowej. Prace objęły 
w Mieroszowie ulice: Po-
wstańców, Kieślowskiego - 
Szomańskiego, Miłą, Leśną, 
Przejazd, Dolną, Wczasową, 
Mickiewicza, Reymonta; w 
Sokołowsku: ulice Szkolną 
i Unisławską oraz drogę 
116280, a w Unisławiu Ślą-
skim: drogę nr 116275D, 
dojazd do dróg polnych; 
natomiast w Rybnicy Leśnej 
drogę powiatową do PTTK 
Andrzejówka (wraz ze staro-
stwem). Przeprowadziliśmy 
także termomodernizację 
ratusza miejskiego oraz 
rozpoczęliśmy realizację 
projektów inwestycyjnych 
dotyczących remontów ka-
mienic przy PL. Niepodle-

głości oraz renowacji prze-
strzeni w Sokołowsku.

Gmina Mieroszów to także 
kuźnia sportowych talentów 
i miejsce przyciągające miło-
śników rywalizacji w górach 
oraz innych aktywności…

- …i dlatego dbamy o to, 
by takie imprezy, jak Pol-
sko-Czeski Bieg Mieszka 
i Dobrawy, czy Bieg Jeża, 
znane w regionie i uzna-
wane przez biegaczy po 
obu stronach granicy, były 
organizowane na jak naj-
wyższym poziomie. Sukces 
organizacyjny sprawił, że od 
2019 roku do wyżej wymie-
nionych biegów dołączyły 
kolejne imprezy biegowe tj. 
Bieg Górski Lesista Trzydzie-
cha i jeden z najcięższych 
biegów w Polsce, czyli Dia-
belskie Koło Gór Suchych. 
Staramy się wykorzystywać 
piękne położenie wśród 
gór i postawiliśmy w Gmi-
nie Mieroszów na rozwój 
aktywnej turystyki. Wraz z 
partnerami opracowaliśmy 
i wyznaczyliśmy dwa szla-
ki długodystansowe: Szlak 
im. Pavla Hecka oraz Szlak 
Dzika. Dużą frekwencją cie-
szą się imprezy turystyczne: 
Rajd Górski Letnia Wyrypa 
Gór Suchych, „Rajd Górski 
Zimowa Wyrypa Gór Su-
chych oraz Rajd Górski Mie-
roszowska Nocna Tułaczka. 
Przez pięć lat w naszych 
imprezach sportowych i tu-
rystycznych wzięło udział 
blisko 10 tysięcy osób z 
całej Polski i zza granicy, a 
liczba osób odwiedzających 
stale rośnie. Dbamy także 
o nasze kluby sportowe. W 
2020 roku reaktywowaliśmy 
klub piłki nożnej, którego 
zawodnicy już po roku wy-
walczyli awans do klasy A. Z 
powodzeniem działają tak-

że kluby młodzieżowe: Aka-
demia Piłkarska Mieroszów 
oraz UKS Mieroszów i UKS 
Sokołowsko, których za-
wodnicy zdobywają medale 
w imprezach narciarskich i 
biathlonowych. Powołana 
została także sekcja lekkiej 
atletyki. Stadion w Mie-
roszowie został przez nas 
zmodernizowany: została 
położona tartanowa bież-
nia, na której są rozgrywa-
ne zawody, zostały również 
postawione nowe trybuny 
oraz kontenery socjalne. 

Jakie są priorytety dla Gmi-
ny Mieroszów na najbliższe 
lata?

- Moim zdaniem jest nim 
zrównoważony rozwój całej 
gminy. Zatem konieczne są 
kolejne inwestycje drogo-
we, społeczne i edukacyjne, 
dalsza rozbudowa infra-
struktury sportowej oraz 
dalszy rozwój oferty sporto-
wej, rekreacyjnej, turystycz-
nej i kulturalnej. Dla przy-
szłości Gminy Mieroszów 
ważne jest przyciąganie 
młodych ludzi, którym trze-
ba stworzyć interesującą 
ofertę mieszkaniową oraz 
wsparcie przedsiębiorców, 
którzy dają zatrudnienie i 
wpływy do budżetu. W cią-
gu ostatnich pięciu lat w 
pełni zrealizowaliśmy nasz 
plan z 2018 roku, w tym tak 
ważną dla mieszkańców 
inwestycję, jaką była budo-
wa stacji paliw. Oczywiście 
wciąż jest wiele do zrobie-
nia, ale jestem optymistą 
i wierzę, że wykorzystamy 
kolejną kadencję na realiza-
cję tych postulatów, które 
sprawią, że młodzi ludzie 
pozostaną w naszej gminie, 
a starszym będzie żyło się 
wygodnie.

Rozmawiał Robert Radczak

będzie dla mnie budowa 
kontenerowej oczyszczalni 
ścieków w Kowalowej dla 
Sokołowska. A muszę w tym 
miejscu przypomnieć, że je-
steśmy jedyną gminą w po-
wiecie, która od 2011 roku 
nie należy do Wałbrzyskie-
go Związku Wodociągów i 
Kanalizacji. I dlatego musi-
my sobie radzić sami z tymi 
problemami.

Do wyborów w 2018 r. szedł 
Pan z hasłem poprawy bez-
pieczeństwa. Co w tej kwestii 
się zmieniło?

- Przede wszystkim w Mie-
roszowie znów działa poste-
runek policji. Gmina wyre-
montowała lokal przy placu 
Niepodległości 2 i zadbała o 
jego wyposażenie. Kolejną 
inwestycją w bezpieczeń-
stwo była budowa remizy 
strażackiej przy ul. Żerom-
skiego 27 w Mieroszowie, 
poza tym gmina wsparła 
zakup nowych wozów dla 
strażaków i policjantów.

Wiele do zrobienia było tak-
że w sprawach społecznych.

- W tym obszarze także 
działamy wielotorowo. Z 
jednej strony dbamy o roz-
wój edukacji, inwestując 

w rozbudowę Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Mie-
roszowie, Klub Dziecięcy 
Akademia Misiowa, czy mo-
dernizację obiektów spor-
towych na terenie Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego im 
Janusza Korczaka w Soko-
łowsku. A z drugiej strony 
utworzyliśmy uniwersytetu 
III wieku, stworzyliśmy czte-
ry kluby seniora w Unisła-
wiu Śląskim, Mieroszowie, 
Sokołowsku i Golińsku, s�-
nansowaliśmy zakup dwóch 
busów dostosowanych do 
przewozu osób z niepeł-
nosprawnością, a także 
zrealizowaliśmy wiele pro-
jektów społecznych oraz in-
tegracyjnych. Mamy bogatą 
ofertę imprez kulturalnych 
i rekreacyjnych, którą stale 
rozwijamy.

Dobra oferta edukacyjna i 
kulturalna nie wystarczy, by 
zachęcić młodych ludzi do 
osiedlania się w Gminie Mie-
roszów…

- Mamy świadomość, 
wspólnie z radnymi, że to 
za mało, dlatego inwestu-
jemy w szeroko rozumiane 
mieszkalnictwo. Zainicjo-
waliśmy rozwój budownic-
twa społecznego w Mie-
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Od urodzenia jestem mieszkańcem Chwali-
szowa. Od najmłodszych lat angażowałem 
się w działalność na rzecz mieszkańców, 
początkowo pomagając tacie, który przez 
wiele lat był radnym i sołtysem wsi Chwa-
liszów, a następnie samodzielnie. Moja 
pierwsza aktywność społeczna związana 
była z drużynami piłkarskimi w Chwali-
szowie i Starych Bogaczowicach, następ-
nie działałem w Stowarzyszeniu Rozwoju 
Gminy Stare Bogaczowice oraz brałem 
czynny udział w powstaniu Stowarzyszenia 
LGD „Kwiat Lnu” (które działa na obszarze 
8 gmin), w którym pełnię  funkcję wice-
prezesa zarządu. Za jedno z największych 
osiągnięć w swojej działalności społecznej 
uważam założenie, wraz z grupą przyja-
ciół, Stowarzyszenia Partnerstwo Wokół 
Trójgarbu. Wspólnie zrealizowaliśmy wie-
le projektów dla naszych mieszkańców, w 
tym najważniejszy: Niepubliczne Przed-
szkole „Przedszkolaki spod Trójgarbu”. 

Całe życie zawodowe jestem związany z 
Gminą Stare Bogaczowice. Od wielu lat pracuję 
w Urzędzie Gminy Stare Bogaczowice na różnych 
stanowiskach, co pozwoliło mi bardzo dobrze 

poznać funkcjonowanie urzędu i gminy, a przede 
wszystkim potrzeby i problemy mieszkańców. Od 
5 lat, jako Zastępca Wójta Gminy Stare Bogaczo-
wice, wykorzystuję moje doświadczenie w pracy 
na rzecz rozwoju naszej gminy i rozwiązywania 
problemów jej mieszkańców. Kandyduję na Wójta 
Gminy Stare Bogaczowice ponieważ w dalszym 
ciągu czuję potrzebę działań na rzecz naszej gmi-
ny, jej zrównoważonego rozwoju, by nam wszyst-
kim - od najmłodszych mieszkańców, po seniorów 
- żyło się tu dobrze, spokojnie i przyjemnie.

Ostatnie lata to stały rozwój naszej gminy: 
nowe mieszkania, boiska sportowe i obiekty re-
kreacyjne, budowa sieci wodociągowej i kanali-
zacyjnej, zmodernizowane drogi i nowe chodniki 
oraz szereg wydarzeń sportowych i kulturalnych 
dla mieszkańców. To także bardzo ważne progra-
my przyczyniające się do ochrony środowiska, 
m.in. do� nansowanie wymiany źródeł ciepła, 
odbioru azbestu i budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Te działania należy konty-
nuować i rozszerzać (np. o do� nansowanie do 
zbiorników na deszczówkę).

Uważam, że dużo można zrobić we współ-
pracy. Potwierdzają to przykłady zrealizowanych 
projektów partnerskich, takich jak budowa 

wieży na Trójgarbie wraz z infrastrukturą tury-
styczną, czy - jako lider - zadania pn. „Wymiana 
dotychczasowych wysokoemisyjnych źródeł cie-
pła w domach jednorodzinnych i mieszkaniach 
w domach wielorodzinnych, na obszarze Gminy 
Czarny Bór, Gminy Miejskiej Kamienna Góra, 
Gminy Kamienna Góra, Gminy Stare Bogaczowi-
ce oraz Uzdrowiskowej Gminy Miejskiej Szczaw-
no-Zdrój”. To jest umiejętność potrzebna żeby 
rozwijać gminę, bo w ostatnich latach udało się 
rozwiązać wiele problemów na poziomie gmi-
ny, natomiast te najbardziej palące, stanowiące 
największy problem, często znajdują się poza 
bezpośrednimi kompetencjami lub możliwościa-
mi Gminy, w związku z czym wymagają działa-
nia w porozumieniu. Mam tu na myśli zadania 
wpływające na bezpieczeństwo mieszkańców, 
jak remonty dróg powiatowych i wojewódzkich 
oraz budowa chodników przy tych drogach, 
oczyszczenie i pogłębienie koryt rzek itp. Ale też 
zadania mające wpływ na jakość życia, jak trans-
port publiczny. Bardzo dobrym rozwiązaniem 
tego problemu jest nawiązanie współpracy na 
poziomie powiatu i Aglomeracji Wałbrzyskiej. 
Te problemy można rozwiązać z poziomu po-
nadgminnego i wiem jak to robić.

Kandydaci do Rady Gminy Stare Bogaczowi-
ce z Komitetu Wyborczego Wyborców Współpra-
ca dla Rozwoju Gminy Stare Bogaczowice dzięki 
swoim umiejętnościom i doświadczeniu oraz 
rozmowami z mieszkańcami nie tylko dostrzega-
ją problemy, lecz wiedzą też jak je rozwiązać, bo 
rolą radnego nie jest tylko wskazywanie proble-
mów, ale też znajdowanie rozwiązań i dążenie 
do ich realizacji. Nasi kandydaci, z racji swoich 
zawodowych umiejętności i doświadczenia, po-
siadają wiedzę jak pozyskiwać środki zewnętrz-
ne i współpracować przy realizacji projektów. 
To zespół składający się m.in z przedsiębiorców, 
osób blisko związanych z rolnictwem, turystyką, 
zajmujących się bezpośrednio pozyskiwaniem 
środków zewnętrznych i realizacją dużych pro-
jektów inwestycyjnych. Wśród kandydatów 
KWW Współpraca dla Rozwoju Gminy Stare Bo-
gaczowice są osoby zajmujące się zawodowo po-
mocą osobom w trudnych sytuacjach życiowych 
oraz mające ogromne doświadczenie w zakresie 
bezpieczeństwa. Zależy mi, żebyśmy - jako dru-
żyna - reprezentowali wszystkich mieszkańców, 
identy� kowali problemy i - co najważniejsze - 
umieli je rozwiązywać. Każdy z kandydatów jest 
sercem oddany swojej miejscowości, ale razem 

By nam wszystkim żyło się dobrze

tworzymy zespół wiedząc, że sukces zależy od 
współpracy. Obdarzyliśmy się wzajemnie za-
ufaniem bo wierzymy, że razem możemy dalej 
rozwijać naszą gminę. Znamy potencjał naszej 
Gminy Stare Bogaczowice i wiemy jak go wyko-
rzystać dla wspólnego dobra.
Jestem dumny, że jestem mieszkańcem Gminy 
Stare Bogaczowice.

Serdecznie pozdrawiam 
Tomasz Fąka

Tomasz Fąka Kandydat na Wójta Gminy Stare Bogaczowice / KWW Współpraca Dla Rozwoju Gminy Stare Bogaczowice
Publikacja s� nansowana ze środków KWW Współpraca Dla Rozwoju Gminy Stare Bogaczowice

R E K L A M A

Protest rolników
- W dniach 17.03.2024 r., 
24.03.2024 r. i 07.04.2024 
r., w godzinach od 12.00 
do 19.00 na drodze powia-
towej nr 2796D w Gminie 
Stare Bogaczowice, przy 
granicy z powiatem jawor-
skim, odbędzie się protest 
rolników. Prosimy kierow-
ców o zachowanie ostroż-
ności – informuje Urząd 
Gminy Stare Bogaczowice.

(RED)

Jaśniej i taniej
W Gminie Czarny Bór trwa 
systematyczna wymiana 
sodowych opraw świetl-
nych na nowoczesne i ener-
gooszczędne w technologii 
LED. Trwają prace w Borów-
nie, a później �rma będzie 
montowała nowe oprawy 
przy ul. Głównej w Czarnym 
Borze. Docelowo ma zostać 
wymienionych ok. 600 punk-
tów świetlnych. Gmina Czar-
ny Bór pozyskała na ten cel 
środki w kwocie ponad 3,5 
mln zł z Rządowego Fundu-
szu Polski Ład: Program Inwe-
stycji Strategicznych.

(JJ)

Gmina pomaga
Gmina Czarny Bór przyznała 
dotacje na działalność klubów 
sportowych. Iskra Witków uzy-
skała pieniądze na organizację 
przygotowań i uczestnictwo 
zorganizowanych grup dzieci 
i młodzieży w regionalnych i 
ponadregionalnych imprezach 
sportowych w piłce nożnej oraz 
bieżące utrzymanie bazy spor-
towej w Witkowie. LZS Skalnik 
Czarny Bór otrzymał gminne 
wsparcie na organizację zajęć w 
zakresie piłki nożnej oraz udział 
w rozgrywkach ligowych. Wy-
sokość do�nansowania wynosi 
po 25 000 zł dla każdego klubu. 
Gmina Czarny Bór od wielu lat 
wspiera także niepełnospraw-
nych sportowców, m.in. przez 
pomoc w organizacji Ogólnopol-
skiego Turnieju Tenisa Ziemne-
go na Wózkach, którego kolejna 
edycja odbędzie się jesienią 2024 
r. Gmina Czarny Bór przekazała 
także dotację w wysokości 3500 
zł w ramach konkursu ofert dla 
Dolnośląskiego Stowarzyszenia 
Sportowców Niepełnospraw-
nych „Aktywni” we Wrocławiu. 
Pieniądze zostaną przeznaczo-
ne na realizację zadania „Upo-
wszechnianie sportu wśród osób 
niepełnosprawnych poprzez 
prowadzenie zajęć treningo-
wych, udział w rywalizacji spor-
towej na poziomie lokalnym, 
wojewódzkim i ogólnopolskim”.

(JJ)

Powołana w lipcu 2023 
roku przez Gminę Kamien-
na Góra, Gminę Czarny Bór 
i spółkę Sanikom z Lubawki 
Spółdzielnia Energetyczna, 
przy wsparciu Inkubatora 
Przedsiębiorczości Gminy 
Kamienna Góra w Czadro-
wie, przygotowuje się do zło-
żenia wniosku na kwotę 17,5 
mln zł na budowę własnych 
odnawialnych źródeł energii.

- Zadanie ma zostać s�nanso-
wane w ramach Krajowego Planu 
Odbudowy w wysokości 90 pro-
cent kosztów kwali�kowalnych. 
W ramach spółdzielni planuje-
my budowę łącznie 6 własnych 
źródeł OZE (elektrownie PV wraz 
z magazynami energii) o łącznej 
mocy 1,8 MW: 3 źródła w Gminie 

Kamienna Góra o mocy łącznej 
0,9 MW (3 magazyny energii), 2 
źródła na terenie spółki Sanikom 
o mocy łącznej 0,6 MW (2 ma-
gazyny energii) oraz 1 źródło w 
Gminie Czarny Bór o mocy 0,3 
MW (1 magazyn energii). W ra-
mach zadania zakupiony ma być 
również inteligentny system za-
rządzania energią w spółdzielni. 
Szukanie proekologicznych roz-
wiązań w tym zakresie, pozwoli 
na wygenerowanie oszczędności 
przez obniżenie kosztów energii 
elektrycznej. To z kolei spowodu-
je, że więcej środków z budżetu 
gminy będzie można przezna-
czyć na inwestycje – podkreśla 
Wójt Gminy Czarny Bór Adam 
Górecki.

(JJ, fot. RelacjeRegionalne.pl)

Ekologicznie i oszczędnie

Gmina Stare Bogaczowi-
ce zapewniła mieszkankom 
weekend pełen atrakcji. A to 
wszystko z okazji Dnia Kobiet.

W piątek był czas na relaks 
w kinie. Panie ze wszystkich so-
łectw obejrzały przezabawny 
�lm „Miłość jak miód”. Sobota 
i niedziela były równie przy-
jemne, ale bardziej pracowi-
te. 9 marca mieszkanki Strugi 
zostały zaproszone do świe-
tlicy wiejskiej na spotkanie z 
kosmetologiem. Były zabiegi 

upiększające i słodki poczęstu-
nek. Tego dnia odbyły się też 
warsztaty �orystyczne prowa-
dzone w Cieszowie przez Ane-
tę Rajcę oraz w Jabłowie, które 
poprowadziła Anna Zakręt. W 
niedzielę obie panie poprowa-
dziły zajęcia w Chwaliszowie 
i Lubominie. Na spotkaniach, 
pod okiem �orystek, powsta-
ły piękne wianki wiosenne na 
drzwi oraz kompozycje z wio-
sennych kwiatów.

(AZ)

Kobiecy weekend
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W sali Centrum Bibliotecz-
no-Kulturalnego w Krzeszo-
wie zorganizowany został 
Turniej Wiedzy Pożarniczej 
„Młodzież Zapobiega Poża-
rom” dla uczniów z powiatu 
kamiennogórskiego. Najlep-
si z poszczególnych kategorii 
wiekowych będą reprezen-
towali powiat w �nale woje-
wódzkim.

W zmaganiach, które zo-
stały zorganizowane przez Za-
rząd Powiatowy Ochotniczych 
Straży Pożarnych w Kamiennej 
Górze i zarządy gminne OSP, 
przy współudziale Komendy 
Powiatowej Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Kamiennej Gó-
rze oraz samorządów, udział 
wzięła m.in. Młodzieżowa Dru-
żyna Pożarnicza przy OSP w 
Marciszowie pod opieką Anny 
Zdunek i Agnieszki Polskiej-
-Masełko, którym towarzyszy-
ła maskotka Strażak Kogut. 
Turniej ma na celu populary-
zowanie przepisów i kształto-
wanie umiejętności w zakresie 

ochrony ludności, ekologii, ra-
townictwa i ochrony przeciw-
pożarowej. W szczególności 
służy popularyzowaniu wśród 
dzieci i młodzieży znajomości 
przepisów przeciwpożaro-
wych, zasad postępowania na 
wypadek powstania pożaru, 
praktycznych umiejętności 
posługiwania się podręcznym 
sprzętem gaśniczym i techniką 
pożarniczą, poznawania trady-
cji, historii i organizacji ochro-
ny przeciwpożarowej.

Turniej w Krzeszowie roz-
poczęło podsumowanie 
ogólnopolskiego konkursu 
plastycznego na szczeblu po-
wiatowym i odznaczenie druha 
Wiesława Cepielika Brązowym 
Medalem Za Zasługi dla Pożar-
nictwa, które zostało nadane 
Uchwałą Prezydium Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego 
Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych RP Województwa 
Dolnośląskiego. Medal nada-
wany jest za wyróżniającą się 
działalność na rzecz ochrony 

Włókniarz Głuszyca, który 
jest beniaminkiem piłkar-
skiej klasy okręgowej w Po-
dokręgu Wałbrzych rozwija 
współpracę z lokalnymi �r-
mami. - Wyrażamy ogromną 
wdzięczność Centrum Nieru-
chomości i Transportu Beata 
Żołnieruk za dołączenie do 
grona sponsorów naszego 
klubu  - podkreśla Sławomir 
Kulik, Prezes Zarządu MKS 
Włókniarz Głuszyca.

-  Nowe partnerstwo, to 
nowe możliwości! Dzięki zaan-
gażowaniu Pani Beaty Żołnie-
ruk, nasi piłkarze mogą teraz 
występować w nowych strojach 
sportowych, co dodaje im do-
datkowego zapału do osiągania 
sukcesów na boisku. Jesteśmy 
niezmiernie zadowoleni z moż-
liwości współpracy z lokalnymi 
�rmami, które podzielają naszą 
pasję do sportu i zaangażowa-
nie w rozwój społeczności lokal-
nej. To prawdziwa inspiracja dla 
naszych zawodników – zapew-
nia prezes Sławomir Kulik.

- Jestem zaszczycona, że 
mogę wspierać rozwój lokal-

Jarmark Wielkanocny 
w Marciszowie
17 marca 2024 r. w Domu 
Kultury w Marciszowie zor-
ganizowany zostanie jar-
mark wielkanocny. W trakcie 
imprezy, która rozpocznie się o 
godzinie 15.00, a zakończy się 
o godzinie 18.00, odbędzie się 
między innymi kiermasz wy-
robów rękodzieła oraz ozdób 
świątecznych. Więcej informacji 
można uzyskać telefonicznie 
pod numerem 75 741 02 08 
wew. 24 lub pocztą elektronicz-
ną: promocja@marciszow.pl.

(AŁ)

Bez prądu
Tauron Dystrybucja S.A. infor-
muje o przerwach w dostawie 
energii elektrycznej, zapla-
nowanych w Marciszowie na 
22.03.2024 r. w godzinach od 
8.00 – 19.00. Planowane wyłą-
czenie odbiorców energii elek-
trycznej nastąpi na ulicy Głównej: 
numery nieparzyste od 17 do 23, 
numery parzyste od 64 do 70, 80, 
84, 86, sklep, piekarnia oraz na uli-
cy Sołeckiej 22, Kościelnej 10 i w 
kaplicy (chwilowe przerwy w do-
stawie energii elektrycznej).

(AŁ)

Młodzież zapobiega pożarom

przeciwpożarowej. Mogą być 
nim odznaczone osoby, insty-
tucje i organizacje, w tym OSP, 
ich członkowie oraz działacze 
Związku OSP RP. Odznaczenia 
dokonał prezes Jan Kasprzyk 
w asyście członków Prezydium 
Oddziału Powiatowego Związ-
ku Ochotniczych Straży Pożar-
nych RP Powiatu Kamienno-
górskiego.

(RelacjeRegionalne.pl)

Wyniki turnieju wiedzy pożarniczej 
w Krzeszowie:

klasy 1-4: 
1. Mikołaj Pulkowski, 
2. Karol Nasypany, 
3. Lena Zdziński; 
klasy 5-8: 
1. Maja Płaszczyńska, 
2. Anna Dul, 
3. Maja Niezgoda; 
szkoły ponadpodstawowe: 
1. Dawid Kwiecień, 
2. Piotr Mokrzycki, 
3. Michał Tobiasz.

Wsparcie 
dla Włókniarza

nego sportu oraz promować 
zdrowy styl życia w naszej spo-
łeczności. Wiem, jak ważną rolę 
odgrywa sport w naszym co-
dziennym życiu i jestem dum-
na, że - w ramach naszej długo-
terminowej współpracy - logo 
mojej �rmy tra�ło na nowe ko-
szulki, które właśnie tra�ły do 
zawodników Włókniarza. Życzę 
naszym piłkarzom powodzenia 
w kolejnych rozgrywkach i by 
logo �rmy przyniosło im szczę-
ście  - dodaje Beata Żołnieruk.

(TS)
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Usługi hydrauliczne. 

Montaż instalacji 

centralnego ogrzewania, 

gazowych oraz kominów 

systemowych.

Tel. 506 206 102

USŁUGI

(3) KUCHNIE, meble na wymiar, 
SZAFY WNĘKOWE, GARDEROBY 
i inne stolarskie. TANIO! Tel. 
692-123-981.

MOTORYZACJA

(3) Kupię stare motocykle oraz 
szkolne przekroje silników i 
maszyn parowych, a także syreny 
strażackie. Tel. 889-706-226. 

KUPIĘ

(14) Kupię starocie: dokumenty, 
zdjęcia, odznaczenia, zegar-
ki, militaria, �gurki i patery z 
okresu PRL-u, szkło kolorowe, 
komiksy i inne przedmioty. Tel. 
604-574-501.

NIERUCHOMOŚCI

Głuszyca ul. Kłodzka 8
tel.882068300, 609036716

e-mail:info@zolnieruk.pl
www.zolnieruk.pl

Oferujemy naszym Klientom bez-
pieczne i sprawne przejście przez 
cały proces zakupu lub sprzedaży, 
aż do momentu umowy końcowej 
związanej z jej nabyciem/zbyciem. 
Pomożemy w określeniu stanu 
prawnego i kompletowaniu doku-
mentów. Zapraszamy do bliższej, 
bezpłatnej prezentacji! 

Sprzedam lokal mieszkalny 3 poko-
je, 2 piętro, o pow. 50m2 z garażem 
murowanym. Cena 200 tys. zł 

Sprzedam mieszkanie w Zagórzu 
Śląskim o pow.60,2m2 z garażem 
oraz z ogródkiem. Cena 170 tys. zł

Sprzedam mieszkanie w Jedlinie- 
Zdroju, 2 pokoje, 2 pietro. o pow. 
67m2,  Cena 300 tys.zł.

Sprzedam dom o pow. 100m2 do 
remontu. Działka o pow. 956m2, 
5 pokoi, garaż, zabudowa gospo. 
Cena 360 tys. zł.

Sprzedam mieszkanie w Wałbrzy-
chu- Podzamcze po kapitalnym 
remoncie 60m2 z balkonem 3 
piętro z windą. Cena 380 tys. zł

Sprzedam dom około 320m2, 
działka 1394m2 z garażem, 7 pokoi. 
Cena 1mln 200 tys zł.

Domy w stanie deweloperskim w 
Wałbrzychu o pow. 118 m2. Cena 
850 tys. zł

Sprzedam działkę budowlaną o 
pow. 1700m2. Cena 240 tys. zł Stare 
Bogaczowice.

Sprzedam dom w Szczawnie- Zdro-
ju o pow. 107m2. 4 pokoje- za-

Jedlina-Zdrój
ul. Kłodzka 29d
tel.: 781 454 045
czynne: pn-pt 8:00-20:00, sob 8:00-14:00

WULKANIZACJA
KLIMATYZACJA

BIURO: 

ul. Słowackiego 8 
(I piętro w budynku kancelarii adwokackiej)

tel.: 600 814 572
agnieszka.malecka@onet.eu

TANIE 
UBEZPIECZENIA
• KOMUNIKACYJNE
• MAJĄTKOWE
• NA ŻYCIE

Oferujemy profesjonalną pomoc 
przy rejestrowaniu pojazdów: załatwienie 

wszelkich formalności w Urzędzie 
Skarbowym, Urzędzie Celnym 
oraz w Wydziale Komunikacji.

WSPÓŁPRACUJEMY 
ZE WSZYSTKIMI FIRMAMI!

Tartak Urbaniak oferuje:
więźby dachowe, ogrodzenia,

deski: tarasowe, podłogowe, boazeryjne, 
elewacyjne (różne profi le)

opał iglasty

Jedlina Zdrój, ul. Kłodzka 29
Tel. (74) 845 56 50, 509 52 60 12

Profesjonalny 
montaż 

nawiewników 
do okien PCV. 

Tel. 508 39 38 35.

instal   STD
BIURO PROJEKTÓW I USŁUG INWESTYCYJNYCH

projektowanie, kierowanie robotami oraz nadzór 
inwestorski we wszystkich branżach budowlanych
ul. Wysockiego 28, Wałbrzych
e-mail: instal_std@op.pl / tel. 501 292 469

P.H.U. - „MAJA” Sp.J. 
na rynku od 1998 roku.

Oferuje 
ubezpieczenia:

- komunikacyjne
- majątkowe
- grupowe

Wałbrzych 
Pl. Magistracki 10  

(obok ratusza), 
ul. Zamkowa 4.

Tel. 74/ 666-55-44
 74/ 842-36-23
Kom. 603-79-62-54
 605-74-37-71

i inne... DB2010 .PL
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• Ogłoszenia okolicznościowe  • Podziękowania 

• Kondolencje • Nekrologi

w Tygodniku DB 2010, w portalu db2010.pl, na Facebooku

ATRAKCYJNE CENY!         Tel. 791 87 34 77

SKLEP i SERWIS 
ROWEROWY

ul. Mickiewicza 3b 
w Wałbrzychu

tel. (74) 847 15 14
lub 723 460 076

Zapraszam!
Radosław Romanik

Sprzedam działkę 
w Dziećmorowicach 

(obręb 1) o powierzchni 
1. 360 ha (łąki, 0,19 ha 

zakrzewione). 
Cena: 60 000 zł. 

Telefon kontaktowy: 
691 956 309

Okna LUCH
- najtańsze okna, które polubisz!

5 lat gwarancji,
perfekcyjny montaż.

Przystępna cena! Raty!
Ponadto wymieniamy stare

uszczelki w oknach PCV.
Kontakt: Okna LUCH,

ul. Mickiewicza 69 w Wałbrzychu
74 843 22 84, 605 430 006

budowa szeregowa, stan surowy, 
zamknięty.  Cena 480 tys. zł 

Informacje dotyczące nieruchomo-
ści zostały sporządzone na podsta-
wie oświadczeń i nie są ofertą w 
rozumieniu przepisów prawa, mają 
charakter wyłącznie informacyj-
ny i mogą podlegać aktualizacji, 
zalecamy ich osobistą wery�kację. 
Serdecznie zapraszamy do naszego 
biura w Głuszycy i na stronę www.
zolnieruk.pl.

Mechanika pojazdowa: m.in. wymiana klocków hamulcowych, 
rozrządu, sprzęgła; remonty silników i zawieszenia; serwis klima-
tyzacji; wulkanizacja; dynamiczna wymiana olejów w automatycz-
nych skrzyniach biegów; komputerowa diagnostyka silnika

tel. 696 473 695, 609 899 811 / ul. Lubelska 3 w Wałbrzychu (dawny Polmozbyt)
dojazd od ul. Mazowieckiej (wjazd w lewo za komendą policji)
Zapraszamy od poniedziałku do piątku w godz. 8.00 – 17.00

w soboty w godz. 8.00 – 14.00

SZYBKI SERWIS, PEWNY ODBIÓR, GWARANCJA JAKOŚCI

Burmistrz Miasta 
Kamienna Góra informuje, 

że na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 
Miasta Kamienna Góra zostały 

wywieszone wykazy z dnia 8 
i 12 marca 2024 r. nieruchomości 

przeznaczonych do zbycia, 
dzierżawy i najmu.

Usługi budowlane:

malowanie, tynkowanie, 
panele, płytki,

łazienki, remonty 
mieszkań.

Działalność jednoosobowa.

Tel. 666 201 604

Burmistrz Miasta Lubawka informuje,
że w siedzibie Urzędu Miasta Lubawka – pl. Wolności 1, został 
wywieszony wykaz nieruchomości przeznaczonych do zbycia, oddania 
w użytkowanie, najem, dzierżawę lub użyczenie  stanowiących własność 
Gminy Lubawka. Wykaz  nr 3/2024 wywiesza się na okres 21 dni. Osoby, 
którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu mogą składać wnioski do 
dnia 25 kwietnia 2024  roku. 
Szczegółowe informacje można uzyskać w Wydziale Mienia i Ochrony 
Środowiska tutejszego urzędu.
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R E K L A M A

Do grona inwestorów w Wałbrzy-
skiej Specjalnej Strefi e Ekonomicz-
nej „INVEST-PARK” dołączyła fi rma 
Fiberglass Fabrics.

Kto budował lub remontował dom, 
ten zapewne natknął się na produkty 
z „FF” w logo. W zakładzie w Grod-
kowie na Opolszczyźnie powstają 
membrany, gładzie, kleje, folie i tape-
ty z włókna szklanego, a także profi le 
budowlane o szerokim zastosowaniu. 
Materiały są następnie sprzedawane 
w markowym sklepie FFbudowlany.
pl - materiały budowlane z dostawą. 
Obecnie planowany jest rozwój port-
folio oferowanych produktów.

W ramach inwestycji, na którą 
przeznaczy co najmniej 1,7 mln zło-
tych, fi rma planuje postawić nowy 
obiekt produkcyjno-magazynowy. 
Będą w nim składowane gotowe 
produkty, a także surowce, które 
posłużą do stworzenia nowych ma-
teriałów budowlanych.

możemy przejść do kolejnego eta-
pu, czyli wsparcia lokalnych przed-
siębiorców. Częstym problemem w 
rozwoju fi rm jest kosztowny i cza-
sochłonny proces budowy nowego 
obiektu, w przypadku którego same 
projekty, pozwolenia i przygotowa-
nia potrafi ą pochłonąć spore zasoby. 
Naszym rozwiązaniem są Lokalne 
Centra Biznesu! Te modułowe hale 

Kobiety w Wałbrzyskiej Specjalnej 
Strefi e Ekonomicznej „INVEST-
-PARK” otrzymały praktyczny pre-
zent, który mogą zabrać wszędzie 
ze sobą: poczucie bezpieczeństwa.

W dniu swojego święta w siedzi-
bie WSSE „INVEST-PARK” spotkały 
się panie zatrudnione w fi rmach in-

westorów. Kurs samoobrony prze-
prowadzony przez Rclub Old School 
Fighters przygotował je na kilka 
scenariuszy, które oby się nie wy-
darzyły… Oprócz wiedzy i praktyki, 
uczestniczki otrzymały także upomi-
nek w postaci różyczki, bombonierki i 
certyfi katu ukończenia szkolenia.

Prawne aspekty i strategie 
sukcesu dla handlu online
Wałbrzyska Specjalna Strefa 
Ekonomiczna „INVEST-PARK”, 
wspólnie z Kancelarią Prawa Mię-
dzynarodowego BKT, zaprasza na 
webinarium „Sprzedaż międzyna-
rodowa w e-commerce - prawne 
aspekty i strategie sukcesu dla 
handlu online. RODO w e-com-
merce, logistyka i dostawy”, które 
odbędzie się 15 marca 2024 r. w godzinach 10.00 – 12.00.
Szkolenie umożliwia zdobycie kompleksowej wiedzy na temat 
prawnych aspektów związanych z międzynarodową sprzedażą 
w e-commerce. Pozwala zrozumieć globalne trendy i wyzwania 
dotyczące handlu online na rynku międzynarodowym ze szcze-
gólnym uwzględnieniem rynku europejskiego. Jest swoistym 
kompendium najważniejszych regulacji prawnych dotyczących 
wprowadzania produktów na lokalnych marketplaces. Począw-
szy od umów z platformami sprzedażowymi, przez uregulowa-
nia w zakresie ochrony konsumentów, prawa własności inte-
lektualnej, polityki opakowaniowej czy podatków. Udział w tym 
szkoleniu pomoże uczestnikom zwiększyć świadomość i wiedzę 
na temat prawnych aspektów sprzedaży międzynarodowej w 
e-commerce, co pozwoli im skutecznie rozwijać swoje przedsię-
biorstwa, minimalizować ryzyko prawne i osiągać sukces na ryn-
kach międzynarodowych.
Spotkanie poprowadzi Beata Kielar–Tammert - radca prawny 
w Kancelarii Prawa Międzynarodowego BKT. Absolwentka Wy-
działu Prawa i Administracji Uniwersytetu Szczecińskiego. Nie-
strudzenie zdobywa doświadczenie prawnicze w świecie biznesu 
zarówno w Polsce jak i za granicą. Pasjonatka spraw międzyna-
rodowych. Posiada ogromne doświadczenie w obsłudze podmio-
tów gospodarczych. Przez wiele lat doradzała organom Spółek 
pracując wewnątrz korporacji jako prawnik in house. Praca ta 
nauczyła ją biznesowego podejścia do wykonywanego zawodu. 
Doradzając klientom stara się zawsze dostrzec biznesowy cel 
przyświecający podmiotom prowadzącym działalność z ukie-
runkowaniem na zysk. Z uwagi na biegłą znajomość języka nie-
mieckiego wyspecjalizowała się w doradztwie prawnym na rzecz 
niemieckojęzycznych przedsiębiorstw szczególnie w zakresie 
spraw transgranicznych. Wpisana na Listę Radców Prawnych 
Okręgowej Izby Radców Prawnych we Wrocławiu.
Agenda:
• Ochrona danych osobowych i RODO w międzynarodowym 

e-commerce.
• Zasady ochrony danych osobowych na różnych rynkach ze 

szczególnym uwzględnieniem UE.
• Wymogi związane z przetwarzaniem danych i polityką pry-

watności.
• Regulacje płatności elektronicznych i bezpieczeństwo trans-

akcji.
• Przegląd regulacji dotyczących płatności elektronicznych.
• Strategie związane z bezpieczeństwem transakcji i ochroną 

danych fi nansowych.
• Logistyka i dostawy w międzynarodowym e-commerce.
• Procesy logistyczne w sprzedaży międzynarodowej.
• Wymogi dotyczące dostaw, zwrotów i śledzenia przesyłek.
• Umowy w międzynarodowym e-commerce.
• Zawieranie umów z platformami sprzedażowymi, dostawca-

mi, kontrahentami.
• Regulacje dotyczące reklamy i konkurencji, analiza ryzyka 

związana z przestrzeganiem przepisów antymonopolowych.
• Zgodność ze standardami produktów, znakami CE, informa-

cjami na etykietach.
• Pytania i odpowiedzi.
• Sesja otwarta na pytania uczestników i dyskusję.
Więcej informacji można znaleźć na stronie h� ps://invest-park.
com.pl/events/27577/.

Strefa bezpieczeństwa

Lokalne Centra Biznesu WSSE 
dla małych i średnich fi rm
- Ponad 25 lat działalności w połu-
dniowo-zachodniej Polsce nauczyło 
nas wiele o tutejszej gospodarce. 
Jedną z takich rzeczy jest prefe-
rencja fi rm do lokalizowania swoich 
zakładów produkcyjnych w sąsiedz-
twie większych ośrodków miejskich 
– mówi Piotr Wojtyczka, Prezes Za-
rządu Wałbrzyskiej Specjalnej Stre-
fy Ekonomicznej „INVEST-PARK”.

- Wałbrzyska Specjalna Stre-
fa Ekonomiczna „INVEST-PARK” 
od samego początku wspierała te 
miejscowości, które w wyniku prze-
mian ustrojowych traciły znaczenie 
gospodarcze, a wielu mieszkań-
com groziło bezrobocie. Teraz, gdy 
wskaźnik zatrudnienia jest wysoki, 

przemysłowe mogą pełnić role ma-
gazynowe i produkcyjne dla różnych 
branży. Są wręcz idealne dla fi rm z 
sektora małych i średnich przedsię-
biorstw. Hale są gotowe do sprowa-
dzenia maszyn i rozpoczęcia pracy 
od razu. Przedsiębiorca musi wybrać 
tylko liczbę modułów i przekazać 
nam swoje szczegółowe oczekiwa-
nia względem nowej hali. Hale są do-
stępne w całości (ok. 6000 metrów 
kwadratowych) lub w pojedynczych 
modułach (od 850 do 1740 metrów 
kwadratowych), zarówno do kupna 
jak i wynajmu. Po więcej szczegółów 
zapraszam na stronę h� ps://hale.
invest-park.com.pl – dodaje prezes 
Piotr Wojtyczka.

Nowy inwestor 
w WSSE „INVEST-PARK”

- Gratulujemy ambitnych planów na 
rozwój i mamy nadzieję, że obecność 
Fiberglass Fabrics w Wałbrzyskiej 
Specjalnej Strefi e Ekonomicznej 

„INVEST-PARK” zaowocuje kolejnymi 
możliwościami i cennymi relacjami – 
podkreśla Wiceprezes Zarządu WSSE 
„INVEST-PARK” Waldemar Brykalski.


